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בתשפ" שמיני פרשת
 אשפוז מדירה

"ויהי ביום השמיני קרא משה 
לאהרן ולבניו ולזקני ישראל" ]ט', 

 א'[

נמשל לדברים רבים אחד עם ישראל 
מהם מופיע כאן במדרש על הפרשה, 
אמר רבי יצחק למה נמשלו ישראל, 

 לעוף???

מה העוף הזה אינו פורח בלי כנפיים, 
אף ישראל אינם יכולים לעשות דבר 

 חוץ מזקניהם.

בכל הדורות, לנו, לעם ישראל יש 
יתרון שאין לעמים אחרים, וזה המושג 

לו שנקרא "דעת תורה" אדם שיש 
 גםלה בכל נושא ובכל עניין, זה שא

שאלות על עסקים, על ניהול הבית, ב
        על חינוך הילדים, בקיצור על 

ל!!! אם הולכים ושואלים את -כ-ה
הרב כמובן שלא מדובר על רב בריח 

 .זה מביא לך ��או רב קו  

 א' את הסייעתא דשמיא. 

 ב' את הרוגע הנפשי.

כשאתה שואל אתה רגוע שאתה 
שה את הדבר הנכון, ולא מעניין עו

אותך מה תהיינה התוצאות, כיון שכל 
מה שיקרה הלאה זה הכי טוב שבורא 
עולם יכול לעשות בשבילך, כמו 
שאומרים העולם: יותר טוב מזה 
נשתגע, מה שבורא עולם מכוון אותך 

 זה הכי טוב בשבילך.

בירושלים יש מתחם מול ישיבת 
א "פורת יוסף" בשכונת גאולה הנקר

נלר" במתחם הזה שהיה  "מתחם ש
בנו שם מאות יחידות  בעברו בסיס

כל חסיד אומרים שדיור לחסידות גור ]

 [��שהוא קטן קורים לו חסיד גור 

כיון שהבנייה יצאה מפורפורציה והיה 
צריך עוד הרבה כסף לפרוייקט 

והקבלן לא רצה להמשיך בבנייה, 
והבנק לא רצה לתת עוד כסף נזיל 

לפרוייקט להתקע מה וכל זה גרם 
 עושים????

מהחסידות הביאו איזה רואה חשבון 
רציני, כמו שאומרים אחד שיודע 
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לקרוא את האותיות הקטנות... 
ושיסדר את העניינים ובאמת אחרי 
שישב עם הקבלן ועם הבנק הגיעו 
לתוצאות יפות שכולם היו מרוצים 
מההסדר, והקבלן המשיך לעבוד עד 

וכולם היו  לסיומו של הפרוייקט
 מרוצים.

לאחר שסיימו את בניית הפרוייקט 
הכניסו החסידים את רואה החשבון 
הנ"ל לאדמו"ר, ואמר שהוא רוצה 
שהאדמו"ר יברך אותו, אבל בתנאי 
שהוא לא צריך להמתין בתור לכל 
האנשים שמחכים וממתינים להיכנס, 
ומכיון שהיתה להם הכרת הטוב כלפיו 

ורים על כך שהוא יישר את כל ההד
לרב  וסידר הכל, הכניסו אותו מוקדם
 .והרב הודה לו על כל מה שפעל

והוא ניצל את זה שהוא בתוך החדר 
שיצליח ו בבריאות וביקש ברכה

בבניית הדירה שעכשיו הוא בונה 
בשטח שהוא קנה בגבעת שמואל, 

 שסמוכה לבני ברק[ עיר]

 בירך אותו בבריאות ועל הדירה הרב
התחיל  לא מיהר לברך אותו, אלא

להתעניין במה שהוא הולך לעשות 
שם ותוך כדי התברר שהוא בונה על 

שטח שנקנה בשותפות עם עוד אדם, 
ושניהם בונים על השטח הזה והם יהיו 
שכנים, הרב שאל עוד כמה שאלות, 
ואחר כך אמר לו שלא ילך על זה, 

 משום שזה לא נראה לו כדאי.

רואה החשבון יצא מהרב מבולבל 
רי הוא רק תיכנן לקבל לגמרי, כי ה

ברכה, הוא לא שאל את הרב אם 
לקנות או לא, כיון שהוא היה סגור 
על הקנייה הזו, מה הוא יגיד לאשתו 
שפתאום אחרי שהם סיכמו הוא הלך 

 להתייעץ עם הרב???

זה נקרא שהוא בין הפטיש לסדן ולא 
ידע מה לעשות, מכיון שזכר את מה 
שאמרו לו בתור ילד ש"השקר הכי 

זו האמת, כי אם אתה נתקע  טוב
במצב לא נעים, במקום לחפש מה 
לומר ואיך לטייח את המקרה, שים 
את הדברים על השולחן כמו 
שאומרים ב"רחל בתך הקטנה" כיון 
שמי שלא דובר אמת, הוא יצטרך 
לשקר עוד הרבה פעמים כדי להעמיד 
את השקר הראשון, ולכן צריך וכדאי 

 לא לשקר.

עשות וזה מה א' כי זה מה שצריך ל
שהתורה מצווה אותנו מדבר שקר 

 תרחק.



 

 ג

 תשפ"ב שמיניפרשת  לקולך                                 מקשיבים

ב' כי זה לא רווחי וסתם מביא אותך 
 למצב לא טוב ולא נעים.

וכיון שכך, אותו אדם החליט לספר 
לאשתו שהוא ביקש ברכה מהרב על 
בניית הדירה והרב התעניין על 
הדירה, ואמר לו שלא כדאי להם 

 לקנות אותה.

וכשהגיע לבית סיפר לאשתו מה 
שהיה לו עם הרב שביקש ברכה והרב 
התחיל להתעניין על הדירה ובסוף 
אמר להם שלא כדאי להם לקנות 

 שם, משום שזה לא מריח טוב.

לא רק שהם לא היו חסידים אלא הם 
היו בקושי דתיים ולכן היה להם מוזר 
פתאום לבוא ולבטל את העסקה, אבל 
מצד שני אם הרב אמר שלא כדאי 

יכון, מה עוד אז  לא כדאי לקחת ס
שהם השקיעו שם הרבה ולא שווה 
להם להסתכן, ובאמת כמו שאומרים 

 הם לקחו ביטול.

אבל במשך השנים הבאות היה נראה 
שכל הבנייה שם הצליחה, ולא היה 
נראה שהם הפסידו, אבל הוא ידע 
שאם הרב אמר אז כנראה שיש 

דברים שהוא לא רואה ויבין רק אחרי 
 שנים אם בכלל.

שנים אשתו חוזרת  לאחר מספר
כשכולה המומה ומספרת לו שהגיע 
איזה אדם לא כל כך מבוגר לבית 
החולים כשהוא סובל מבעיות בלב 

וכל המשפחה שלו הגיעה והיא 
שמעה אותם מדברים, והתברר שהם 
גרים בגבעת שמואל באותה השכונה 
שהם היו אמורים לקנות שם את 
השטח לדירה שבזמנו הרב אמר להם 

שאלה אותם על בית  לבטל, ומיד
 שהם היו אמורים לקנות. 7מספר 

??? אנחנו 7ואז הם אמרו לה: מספר 
גרים שם ואנחנו פה בבית חולים בגלל 

 שאנחנו גרים שם.

ואז היא שאלה אותם: מה הקשר??? 
אתם בבית חולים בגלל הבית, לא 

 הבנתי???

סיפרו לה שבאותה חצר גר שם אדם 
שפתח שם מסגריה, והיה עושה שם 
רעש לא נורמלי והם ניסו להעיר לו 
ולהביא לו משטרה, אבל הוא הראה 
להם את החוזה שהיה רשום שם 
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שהוא יכול לעשות את זה, והדבר 
הזה גרם לכאב לב רציני ובעל הבית 
לקח את כל הצער הזה ללב, ולכן הם 

ת החולים, וכך נמצאים עכשיו בבי
סיפרה לו אשתו שעכשיו היא מבינה 

הציל אותם, וכמו עד כמה הרב 
[ משלי י'ג כ'] שאמר שלמה המלך

"הולך את חכמים יחכם" מי ששומע 
 לעצת החכמים רק מרוויח מזה.

ומי שחי ללא דעת תורה מפסיד 
ומצטער לחינם כי אם הוא היה שואל 
היה חוסך מעצמו כל מיני הפסדים 

 י צרות. וכל מינ

 

 דואג לשני או לעצמו?

בין העופות הטמאים שמוזכרים 
בפרשה יש את החסידה, ומדוע 
קוראים לה חסידה? שעושה חסד עם 

 חברותיה.

וידוע מה ששואלים כולם, שאם היא 
עושה חסד אז יש לה טבעים טובים, 

 אז מדוע היא מהעופות הטמאים???

שהיא עושה חסד רק  והתשובה: מכיון
עם חברותיה ולא עושה עם אחרות, 
לכן אפילו שהיא עושה חסד היא 

 טמאה.

סיפר הרב בן ציון ידלר על ארגון 
"אגודת אחווה" שכל מי שהיה חבר 

בארגון, כל החברים בארגון היו 

 עוזרים אחד לשני בצורה לא רגילה.

והוא בתור אדם שעושה הרבה חסד 
ולפני כן רצה להצטרף לאגודה הזו, 

הלך לשאול את הרב יהושע לייב 
דיסקין שאמר לו לא להכנס לארגון, 
כיון שהוא נגד התורה, הרב בן ציון 
התפלא כי הוא מכיר את האחראים 

למה  אנשים צדיקים, ושאל את הרב
 ?הוא אומר שהארגון נגד התורה

אמר לו הרב שזה לא נקרא "ואהבת 
לרעך" אלא "ואהבת לעצמך" כי 

וזר למישהו, אתה יודע כאשר אתה ע
שכאשר אתה תצטרך לעזרה הם 

לך זה נקרא "שמור לי ואשמור יעזרו 
חסד זה לעשות מבלי לצפות לך" 
 לגמול.

אחד מידידי סיפר לי שאשתו אמרה 
לו שבמשלוחי המנות ישלח ולא 
יסתכל מה מביאים לו, משום שהוא 
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נותן מבלי לצפות שיביאו לו בחזרה 
 יאים לו.ולכן שלא ישים לב מה מב

כי כאשר אתה עושה חסד, אל 
תעשה את זה כדי להרוויח מזה, אלא 
כי ה' ציוה שנעשה חסד, הקב"ה 
רוצה שנהיה אנשים אכפתיים 

שאכפת לנו מהחבר ומהשכן, ולא 
נהיה אגואיסטים שכל אחד חושב רק 

 על עצמו.

ד' פירושו -חס-המילה חסד מורכבת מ
שה' חס ומרחם עליך, וכל זה מתי 

על החבר שלך, אם אתה  שאתה חס
עושה חסד לשם שמיים, בורא עולם 
תמיד מחזיר ולא נשאר חייב, יש 
כאלה שרואים את ההחזר במיידי ויש 

 כאלה אחר כך.

סיפר אדם העוסק בגמילות חסדים, 
ובכל ערב חג הוא מקבל פניות מכל 
מיני נזקקים ואנשים שצריכים עזרה 
והוא מנסה לעזור עד כמה שהוא 

מים הוא מבקש את עזרת יכול, ולפע
הציבור, שנה אחת בערב פסח הוא 
מקבל טלפון ועל הקו היה אדם 
שסיפר לו שמצבו הכלכלי ממש לא 
טוב ואפילו חד פעמי הוא לא יכול 

שלא לדבר על טיטולים,  ��לקנות 

מטרנה ואפילו את המוצרים הבסיסיים 
 אין להם.

 רדיוההוא תפס יוזמה וביקש מעל גלי 
ומי שיכול לעזור תבוא שישנו מקרה 

עליו ברכה, לא עבר הרבה זמן והוא 

מקבל טלפון מאשה שאמרה לו 
שהיא מוכנה לקנות להם כל מה שהם 
צריכים רק שיתפללו עליה שהם 
יפקדו בילדים, כיון שהם נשואים 
קרוב לעשר שנים ועדיין אין להם 

 ילדים.

הוא התקשר לבית של אותו אדם, 
יח ואמר לו שברוך השם הוא הצל

לארגן לו מי שיממן את כל הקנייה 
שהוא צריך, ולא רק יממן אלא גם 
יעשה לו את הקנייה, ומה שנשאר לו 

 זה להכין רשימת קניות.

הוא הכין רשימת קניות כאורך הגלות 
של מוצרים, אוכל, נקיון, חד פעמי 

ל והעביר לאותו עסקן, -כ-בקיצור ה
שדאג להעביר את זה למשפחה 

לכו וקנו להם הכל, ובאמת אותו זוג ה
ועוד הוסיפו ממתקים לילדים 

 ומשחקים כמה עגלות טובות.
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אבל האשה ביקשה בקשה אחת 
שיתפללו עליהם שיזכו לילדים מפני 
שהם נשואים עשר שנים ואין להם 

 ילדים.

אותה משפחה קיבלה את השם של 
האשה שתרמה להם את כל 

המוצרים, כמה עגלות בשווי של אלפי 
 עליהם מעומק הלב.שקלים והתפללו 

סיפר אותו עסקן שהמקרה הזה נשכח 
ממנו, אבל את הטלפון של התורמת 
הוא שמר, ושנה לאחר מכן הגיע לו 
מקרה דומה של משפחה שמבקשת 
עזרה ונזכר באותה אישה שתרמה 
בשנה שעברה ושמר את הטלפון 
שלה, אמר לעצמו מה יש לי להפסיד 
אני אנסה להתקשר אולי היא תוכל 

 גם למקרה הזה.לעזור 

הוא התקשר אליה ואחרי כמה 
צלצולים ענו לו והוא שומע רעש לא 
רגיל, ושאל: שלום אני מדבר עם 
גברת כהן ]שם בדוי[? לא, זו אחותה, 
ענו מעבר לקו, אפשר לדבר 
איתה??? שאלתי, ואז היא אמרה לי: 
הם נמצאים בבית חולים והיא לא 

 יכולה עכשיו.

רה בבית חולים????? שאלתי, ק
 משהו שנתפלל עליה.

ענתה אחותה שברוך השם נולדה 
לאחותה בת אחרי עשר שנים שהם 

 מחכים לילדים.

סיפר העסקן שדמעות עמדו לו 
בעיניים, ומאוד התרגש וזכר איך שנה 
לפני בזמן שהיא תרמה מוצרים 

נזקקת לכך  לאותה משפחה שהיתה
היא ביקשה ממנו שיעביר להם את 
השמות שלה ושל בעלה שיתפללו 

 עליהם שיתברכו בילדים.

ועכשיו לאחר שנה, הוא רואה בחוש 
שכאשר אדם עושה חסד ודואג 
לילדים של בורא עולם בורא עולם 

 מחזיר לו בכפל כפליים.
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 שמורידים חובות חובות

זצ"ל מסופר על ר' חיים קנייבסקי 
שהגיע אליו עשיר גדול וסיפר לו 
שהוא נקלע לחובות ושהרב יתפלל 
עליו שיצא מהחובות, אמר לו ר' חיים 
שגם לו יש חובות, מה???? שאל 

 הגביר, מה לרב יש חובות????

אמר לו ר' חיים כשהוא מצביע על 
לידו, אלו הם  ערימת הספרים שהיתה

החובות שלי, היה לו חוק בל יעבור 
בספרי קודש,  לכל מיני הספקים
, ולא היה הולך גמרא, הלכה ועוד

 לישון אם לא סיים את החובות שלו.

אמר לו ר' חיים: תיקח לך חובות כמו 
שלי וזה יפטור אותך מהחובות 
הגשמיים, וזה מה שאומרת המשנה 
 באבות: "כל המקבל עליו עול תורה

דרך עול ומלכות מעבירין ממנו עול 
וזה עובד!!! אדם  ]ג' א'[ "ארץ

שלוקח על עצמו חובות רוחניים הוא 
 פוטר עצמו מכל החובות האחרים.

ידוע היה אצל ר' חיים, שאם היו 
באים אליו עם כאבי ידיים הוא היה 
שולח שילמדו הלכות נטילת ידיים, 

ואם היו באים עם כאבים ברגליים הוא 
לח ללמוד פרק "כיצד הרגל" היה שו

במסכת בבא קמא, כל הפתרונות 
 נמצאים בתורה.

 

 גדי בראש

קבוצת בחורים מתחזקים שהגיעה 
ממדרשיה לקבל ברכה מר' חיים 
קנייבסקי זצ"ל נכנסו לרב שאמר 
להם בו"ה בו"ה ]ראשי תיבות של 
ברכה והצלחה וכיון שכל שנייה היתה 
מנוצלת אצלו לכן הוא אומר את זה 

אשי תיבות[ ואז הם עברו אחד בר
 .ת כולםאחד לפני ר' חיים ובירך א

בין כל הבחורים עבר בחור אחד שר' 
 חיים לא בירך אותו כשכולו מאוכזב,

מה  פנה לרב שלקח אותם ואמר לו

אני שקוף???? ר' חיים לא ראה 
 אותי???

אמר לו הרב שיחזור עוד פעם בסוף 
התור אולי ר' חיים פשוט לא שם לב 

לא בכוונה, ובאמת עבר לתחילת וזה 
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התור, אבל גם בפעם השנייה שהגיע 
תורו ר' חיים שוב התעלם ממנו ולא 
התייחס אליו, כאן הוא כבר ממש 
נפגע ולקח ללב, ואמר לרב שהרב 
בכוונה לא מברך אותו וזה לא 

 במקרה.

אין מצב אמר הרב, ר' חיים פשוט לא 
ראה אותך ואז פנה לר' חיים, ואמר 

 יש פה בחור שהרב לא בירך.לו: הרב 

אמר לו ר' חיים: איך אני יכול לברך 
בחור שלא מקפיד על אכילת בשר 

 וחלב.

איך שהוא שמע את זה, הוא אמר 
לבחור מה שהרב אמר, הבחור היה 

 בהלם ואמר: איך הרב יודע????

וסיפר שהוא בזמן האחרון הוא פחות 
מקפיד בין בשר לחלב, והוא מחכה 

 בין בשר לחלב.פחות משש שעות 

אחרי ארוחה בשרית יש לו ממש 
נסיון גדול לאכול שוקולד חלבי והוא 
מנסה להתגבר לחכות שש שעות, 

 אבל בזמן האחרון הוא לא מצליח. 

: מה לרב יש רוח בשאלו את הר
 נראה שכן, והראיה שהרב ?הקודש

יודע את זה, כיון שאף אחד לא ידע 
 מזה הוא לא סיפר לאף אחד.

ר' חיים אמר להם שזה לא רוח 
הקודש, אלא פשוט הוא ראה על 

, גדיהמצח של אותו בחור דמות של 
נה ואמר שאדם שלא מקפיד על המת
 גדיבין בשר לחלב יש לו דמות של 

 על המצח שלו.

שאנחנו לא רואים את  המעניין
, רק ר' חיים רואה גדיהדמות של ה

את זה, ועוד בענוותנותו הוא אומר 
 וח הקודש...שזה לא ר

 

 

 

 

 

 



 

 ט

 תשפ"ב שמיניפרשת  לקולך                                 מקשיבים

 2022חוקים גם ל 

אך את זה לא תאכלו...את הגמל 
 [י'א ד']

אסור באכילה,  נאקה חלב של
שהיוצא מן הטמא טמא, ולכן גם חלב 
של נכרי שלא עומד ישראל על גביו 
בשעת החליבה, שמא ערבב עם 

 החלב הכשר חלב בהמה טמאה.

 פני חמישים שנה נסע ראב"ד לונדוןל
עם הרב ר' יוסף צבי דינר זצ"ל 

המשפחה שלו בימי הקיץ לכפר 
מרוחק, וכל בוקר היה שולח את שני 
בניו לרפת כדי שישגיחו על החליבה 
ואז גם אם הגוי חולב זה לא נקרא 
חלב עכו"ם, וכך כל בוקר היו הולכים 

 הבנים ומביאים חלב.

יום אחד הם הגיעו באיחור קצת והוא 
ולכן הם לא כבר סיים את החליבה 

לקחו ממנו חלב, אלא לקחו רק שני 
בקבוקים שהיו מוכנים כבר עבור 

 התינוקות.

אבל כשסיפרו לאביהם שהם לא היו 
שם בחליבה, הוא לא רצה לקחת את 
 הבקבוקים האלה, ואפילו שיש 

להקל כשאין חלב אחר, אבל צדדים 
הוא לא רצה שישתמשו בזה, כיון 
שאם הגוי יראה שהם משתמשים גם 
בחלב שלא השגיחו על החליבה שלו, 
הוא לא יסכים להם להמשיך להיות 

 נוכחים בשעת החליבה.

הילדים שלו לקחו את הבקבוקים 
והחזירו לגוי, ואיך ששמע שהם 
חוששים שהוא עירב חלב של בהמה 
טמאה, הוא כעס מאוד ואמר: מה, 

 אתם לא סומכים עלי????

ואמר להם שילכו ולא יבואו יותר, 
פרו לאבא שלהם, שהגוי כעס חזרו וסי

 .שהם לא סומכים עליו,

בעצמו וניסה לדבר עם הלך האבא 
הגוי הכועס, והסביר לו שכל זה לא 
בגלל שאנחנו לא סומכים, אלא בגלל 
שפעם היו כאלה שמערבבים חלב 
בהמה טמאה עם החלב ולכן הם 

אסרו עלינו שאסור לנו לקחת חלב 
לא היינו נוכחים בשעת החליבה ש

 .שלו

זה לא קשור אליך ספציפית גם אם 
אנחנו סומכים עליך,  יש לנו הלכה, 
ולכן אל תיקח את זה אישית, כיון 
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שגם אם נשיא ארה"ב בעצמו יחלוב 
לנו חלב, אם לא היינו נוכחים בשעת 

 החליבה זה נקרא חלב עכו"ם.

הגוי ששמע את זה מיד נרגע וביקש 
כי  מהרב שיתלווה אליו למשרד שלו

 .גיד לו משהו חשובהוא רוצה לה

וכשנכנסו הוא נעל את הדלת ואמר 
לרב: אני רואה שאתה שומר דת 
ואפשר לסמוך עליך שלא תספר לאף 
אחד מה שאני הולך לספר לך עכשיו, 
דע לך, שהחכמים שלכם חכמים יותר 
ממה שאתם חושבים, הם לא סתם 
חוששים ואני אגיד לך למה, מאחורי 
 הבית יש לי דיר של חזירים ואני

תמיד לוקח מהחלב שלהם ואני 

 מערבב עם החלב של הפרה.

מה, אתה לא מפחד שיתפסו אותך 
 וישללו לך את הרישיון????

אמר לו הגוי: הממשלה בודקת רק 
את האחוזים של החלב, וכיון שיש 
לחלב של החזירים כמות שומן גבוהה, 
לכן אני מעדיף לשים מהחלב שלהם 

 ם.כיון שאז אני יכול לערבב יותר מי

הרב היה בהלם ממה שאמר לו הגוי, 
ויותר שמח על כך שהוא שמר על מה 

 שחז"ל אמרו ובורא עולם שמר עליו.

גוי מבין מה שלא תמיד כל היהודים 
מבינים, ואתה יכול לשמוע אנשים 
רחוקים שחושבים שהיום זה שונה, 
וזה לא מה שהיה פעם, כל מיני 
שטויות שכאילו התורה היום שונה, 

מעיקרי האמונה שהתורה אבל אחד 
 לא תשתנה בשום זמן בעולם.

 

 מיליארדים על כיפה

"זה הדבר אשר ציוה ה' תעשו 
 [ט' ו'וירא אליכם כבוד ה' "]

סיפר אחד ממשפחת וולפסון שהיה 
באחת מהמדינות בדרום אפריקה 
לצורך סגירת עסקה רצינית בסדר 
גודל של כמה מיליארדי דולרים, 
סכום שאם יש לך אותו אתה מתחיל 

 .��לאכול בחד פעמי 

ובמדינה הזו היה חייב להסתובב עם 
מקומי כדי שלא לעשות טעויות של 

רה בית סוהר... במדינה הזו  בכל עבי
על החוק אתה מוצא את עצמך בבית 
הסוהר, לדוגמא: אם אתה משליך 
עטיפה של חטיף לרצפה, זה משהו 
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שעולה במאסר וכשהגיע למקום 
המפגש שהיה באחד ממשרדיו של 

ם בעולם, אדם שהוא מהמיליארדרי
 .ועמד שם שומר בכניסה

לפני שהוא נכנס אמר לו השומר, 
שרצוי וכדאי שבשביל שהעסקה 

ת מה שיש לו על הראש תצליח שא
שיכניס לכיס עד אחרי הפגישה, אמר 
לו וולפסון אין מצב שאני מוריד את 
זה, והתחיל להסביר לו שזו כיפה 
וחבל שינסה לשכנע אותו להוריד כי 

 אצלו זה עקרוני ואין על מה לדבר.

אותו אדם לא הבין על מה הוא 
מתעקש, הרי מדובר כאן על עסקה 

יפול בגלל של מיליארדים שיכולה ל
הדבר הזה, מה הוא כל כך 

 מתעקש????

ובאמת הוא נכנס עם כיפה על ראשו, 
ישבו שם באולם כמאה אנשים 
שהמתינו לבואו של העשיר ואיך 
שהוא נכנס נהיה שקט ואחרי שישב 
המשיכו בדיונים עד שלפתע פנה 
אליו העשיר, ואמר לו: תברך 
"שהכל" אני רוצה לענות אמן, הוא 

הוא נחת עליו, הרי לא ידע מאיפה 

הוא גוי מה לו ולברכות, והוא בירך 
והגוי ענה אמן והתחיל לשאול אותו 
שאלות של יהדות אם הוא כבר קנה 

ואז סיפר שהוא היה  ��אתרוג לפסח 

ילד היה להם שכנים יהודיים ותמיד 
היו מארחים אותו ונותנים לו הרגשה 
טובה אפילו שהוא לא היה יהודי, 

ם אנשים טובים ומאז הוא זוכר שה
ואמינים ועכשיו שראיתי אותך עם 

 הכיפה נזכרתי בהם.

בסוף המפגש הזה מתוך כל אלה 
שהגישו הצעה הוא בחר דווקא 
בוולפסון, וזאת עקב שהוא יהודי שלא 
מתבייש בדתו, אם רק היה מסכים 
להוריד את הכיפה בכניסה אזי ספק 

 היתה מגיעה דווקא אליוהעסקה אם 
 .והיה מפסיד מיליארדים על כיפה

בהרבה מקרים אנחנו חושבים שאם 
נעגל פינות אם נוותר קצת, ולא חס 
ושלום לגמרי, אלא רק לתקופה 
קצרה "לצורך פרנסה" נרוויח מזה, 
והאמת שאם הולכים ישר ועושים מה 
שה' ציווה בלי טריקים ובלי שטיקים 

 אז רק מרוויחים.
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 שנים על עצם 77

"ולא תיטמאו בהם ונטמתם בם" 
 ]י'א, מ'ג[

אחד הדברים שאנחנו לא כל כך 
מבינים את הטעם שלו בשכל האנושי 

 זה מאכלות אסורות.

הגמרא אומרת שמאכלות אסורות זה 
מטמטם את  האדם, והיינו שאם אחד 
אוכל מאכלות אסורות השכל שלו 

 נהיה אטום והוא לא מצליח לקלוט.

ה שסיפר סיפר אבי מורי שליט"א מ
ר' חזקיהו מישקובסקי שליט"א בשם 
ר' חיים קנייבסקי זצ"ל: על יהודי בן 

 77שבא לר' חיים ואמר לו שכבר  90
שנים המוח שלו סתום והוא לא 

ליח לקלוט שום דבר בלימוד מצ
 .התורה

וזה לא בגלל שהוא נולד ככה, הוא 
דווקא גדל בתור עילוי וכולם ניבאו לו 

ואז  13יל עתיד מזהיר עד שהגיע לג
נסתם לו המוח, ומאז הוא לא קולט 
כלום בלימוד התורה, בעסקים הוא 

מבין גדול קולט מהר ורק בלימוד 
 שנה. 77התורה משהו סתום וזה כבר 

כשיו לבוא? שאל ר' למה נזכרת רק ע
 .חיים קנייבסקי

אמר לו: שרק עכשיו הוא ראה את 
הסיפור שהיה עם ר' עקיבא איגר 

פר לו שהוא היה שהגיע אליו אדם וסי
מבין את לימוד התורה עד שיום אחד 
המוח שלו נסתם משהו בלתי מוסבר 
ור' עקיבא איגר ישב איתו וניסו 
לשחזר יחד מה היה עד שהגיע איתו 
לפעם אחת שהוא לקח מחברו משהו 
לא כשר ומאז המוח שלו נסתם, ור' 

 .קיבא איגר נתן לו איזה תיקוןע

אחרי שהוא ראה את הסיפור הזה 
הוא ישב עם עצמו וניסה לשחזר 
ממתי זה קרה שהוא הפסיק להבין 
ונזכר שבתור ילד הוא שיחק עם 
ילדים גויים והם הביאו חתיכה של 

סו לשכנע אותו דבר אחר ]חזיר[ וני
 .שיטעם והוא לא רצה

אבל הם לא הרפו ממנו וניסו לשכנע 
אותו ולא הפסיקו עד שמצץ את אחת 

לא העצמות, הוא לא אכל מהבשר א
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רק מצץ עצם כדי להשתחרר מהם 
שיעזבו אותו לנפשו, ומאז המוח שלו 
הפסיק לקלוט כל דבר שקשור 
לתורה, אמר ר' חיים: תראה מה זה 
כח של עבירה אחת שהשפיעה על 

שנים, שהבן אדם לא קולט כלום,  77
כמה שצריך להיזהר בנושא של 
מאכלות אסורות לדעת שזה עולה 

 יקר...

 

 יוהכלב שקם על בעל

"וכל הולך על כפיו בכל החיה 
ההולכת על ארבע טמאים הם 

 לכם" ]י'א, כ'ז[

סיפר אבי מורי שליט"א מה שסיפר 
ר' רפאל אלנקווה, שהיה רבה הראשי 

של מרוקו: שבעיר רבאט היה גר 
ערבי עשיר ונכבד, אבל כל היום היה 
מקלל, הוא היה שונא ישראל 
מושבע, וכאשר הוא היה רואה יהודי, 

פותח את הפה שלו עם כל מיני היה 
 קללות וגידופים.

יום אחד עבר ליד ביתו רבה של העיר 
סאלי, יצא עליו הכלב של העשיר 

 שהיה בגודל רציני.

הרב עמד והתחיל לומר פסוקים, 
העשיר ששמע את הכלב שלו נובח 
יצא מיד ורצה לגרש את הרב בעזרת 

קפץ עליו כלבו, אבל באותו רגע 
 .אותו הכלב והתחיל לנשוך

העשיר התחיל לצעוק ואנשים הגיעו 
והתחילו להרביץ בעזרת מקלות 
לכלב, ופעם פגעו בכלב פעם פגעו 
בעשיר, עד שבסוף מהנשיכות של 

נו כולם גם הכלב ומהמכות שנת
 .העשיר וגם הכלב מתו

כולם ראו בחוש איך העשיר שכל 
פעם היה מקלל את היהודים בא על 

 עונשו כמו שצריך.

וב שמי שמציק עם ועוד דבר חש

הכלב שלו לאחרים, בסוף הכלב קופץ 
 עליו.

וזה מה שאומר דוד המלך בתהילים 
"בור כרה ויחפרהו ויפול בשחת 

 יפעל" ]ז' ט'ז[.
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הרבה לפני שנוצרו החוקים האוסרים 
על כלבים לשוטט חופשי התורה 
אסרה את זה כדי שלא להפחיד 

 ולגרום רע לשני.

 

 ללא נתונים התחלתיים

מאות אלפי איש ליוו ואמרו  השבוע
בפה מלא שתורה זה מעל הכל, 
ההתנהלות שהיתה שם, אלפי אנשים 
בסדר מופתי ללא דחיפות, התחשבות 

עשרות  בצידי הדרכים היו במבוגרים,
שולחנות של אנשים פרטיים שפתחו 
שולחן לאלפי המלווים שתייה חמה, 

 .שתיה קרה, עוגות, ועוגיות

והיו שהגדילו לעשות ארגנו 
סנדוויצ'ים עם ממרחים, התארגנות 
שלא מביישת את העולים למירון, מי 

כעמך ישראל כשרואים כזה דבר, 
הצעקה לריבונו של עולם פורצת 

 איזה את עם ישראל שיביט ויראה
כבוד עשו לר' חיים  איזה ,בעלי חסד

ניצל כל דקה  וכל זה בגלל שהוא
 .מזמנו ללימוד התורה

 .לא צריך להיות בן של-וזה משהו ש

 א אח של....ול

 ולא צריך לגור במקום מסויים...

 .בכל מקום בארץ ומכל משפחה

אדם שישקיע את עצמו, וינצל כל 
דקה פנויה לתורה יגיע להשגות 

 גבוהות. 

 

 הזמנת בר מצוה מרגשת

"ואת שעיר החטאת דרוש דרש 
משה והנה שורף ויקצוף על 

 אלעזר ועל איתמר" ]י', ט'ז[

מכיון שמשה רש"י על הפסוק אומר: 
כעס נתעלמה ממנו הלכה מפורשת, 
 כיון שבא לכלל כעס בא לכלל טעות.

ר' אביגדור מילר זצ"ל מביא את 
הרמב"ם שאומר על כל המידות: 

 .כדאי לתפוס את דרך האמצעית
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לדוגמא: אם אדם רוצה להתרחק 
ממידת הקמצנות זה לא נכון להתחיל 
לפזר בלי טקט אלא צריך להיות 

קמצן ולא פזרן וכן א בדרך האמצע ל

 .בשאר המידות

אבל במידת הכעס צריך להתרחק 
ממנה כמטחוי קשת, והסיבה היא 
שהכעס הוא חורבן לגוף ולנשמה, ומי 
שכועס מאבד את הדעת ואם הוא גם 
מגיב באותה השעה, התגובה היא בלי 

 פורפורציה.

 והוא שואל: איך משה רבנו כעס???

ומתרץ: שמשה רבנו כעס רק כלפי 
וזה הלשון "ויקצוף" קצף זה רק חוץ 

כלפי חוץ, לפעמים יש דברים שאתה 
צריך לכעוס עליהם, תכעס אבל רק 

 כלפי חוץ בפנים תשאר רגוע.

עד כמה שכעס יכול להרוס מצד 
אחד, ומצד שני אם מתגברים עליו 

 כמה הוא יכול לעזור.

סיפר מלמד בכיתה ד' בניו יורק על 
מקרה שהיה בכיתה שלו: אחד 

באמצע שיעור זרק איזה ים התלמיד

 .חפץ לחבירו

ואם הוא היה יודע לקלוע היתה זאת 
חצי נחמה, אבל הוא לא ידע לקלוע 
והחפץ שזרק עף ישר לשולחן של 
הרב לתוך כוס הקפה והכל נשפך על 
דפי העבודה שרק עכשיו הוא הדפיס 

 לתלמידים.

הילד ישב במקום שלו המום, לא יודע 
התקיים איך לעכל מה קרה פה, ממש 

 בו הפסוק ''נהפך לאבל מחולנו'' 

באותם רגעים היה שקט בכיתה וכל 
זבוב שהיה עובר באותם רגעים שמעו 
אותו, כאילו הוא על רמקול וכולם היו 
במתח והסתכלו על הרב לראות איך 
הוא יגיב, אבל אחרי כמה רגעים של 
שקט קם הילד שזרק ניגש לשולחן 
של הרב וביקש סליחה כשכולו 

 מבוייש.

הרב אמר לו: לא נורא, אני עכשיו 
אנקה כאן ועוד מעט נדפיס עוד פעם, 
כל הילדים היו המומים מהתגובה 

 ובפרט אותו תלמיד.

הסביר המלמד שהסיבה שהוא עשה 
את זה, כיון שהוא ראה שהילד הבין 
כבר את חומרת הדבר וכבר היה לו 
צער גדול וחרטה גדולה ולא היה שום 

עוס עליו, מה גם טעם להוסיף ולכ
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שהוא ילד וזה לא בכוונה ולכן הוא 
 החליט לא לכעוס עליו.

שנים אחרי שהוא כבר עזב את  5
התלמוד תורה ולמד בישיבה קטנה, 

וא בא לחלק הזמנות לבר מצווה ה
 .שלו

ניגש אותו ילד שזרק את החפץ לתוך 
הקפה ונתן לו הזמנה לבר מצווה שלו, 
והוסיף ואמר לו שהוא יודע שלא 
מזמינים רבנים של הכיתות הנמוכות 
לבר מצווה, אבל הדמות שלו ליוותה 
אותו כל השנים, ואז הוא הזכיר לו 
את אותו מקרה עם הקפה, שהכל 

ולאכול נשפך ובמקום לכעוס עליו 
 .אותו חי, אבל הרב ויתר לו

 אין לרב מושג עד כמה זה עשה לו
וקידם אותו במשך כל השנים  טוב,

אותו, וגם אם  ההרגשה שלא מחפשים
בסך הכל מדובר  היו פה ושם מעידות,

בילד, וזה לא בכוונה ולכן אמר לו 
 שהוא מאוד ישמח שהרב יבוא.

זה סיפור מדהים כיצד אנחנו בתור 
הורים, בתור מחנכים, יכולים מידי 
פעם להעלים עין, מידי פעם להבין 
שהעומד מולנו הוא סך הכל ילד קטן 

עזרה שמצפה ממנו שנושיט לו יד ל
 ולא חס ושלום למלחמה.

אני בטוח שאותו רב מתנהג ככה גם 
בביתו, גם עם השכנים, לא לחפש 

של השני, מותר לתפוס כל מעידה 
 .להעלים עין לפעמים

וכל מי שמתנהג כך בסלחנות אין ספק 
שלו גם איתו יתנהגו  120שאחרי ה 

בסלחנות, ומי לא רוצה שיתנהגו איתו 
 בסלחנות?!  

 

 למערך ההגנהדרושים 

בשבוע האחרון עם ישראל איבד 
שכבת הגנה מאוד חשובה, וכמו 
שהספיד הרב זילברשטין שליט''א 
שכל אחד צריך לקחת על עצמו 

משהו קטן מר' חיים, לנסות להשלים 
 .את החסר

זה לא פשוט!!! אדם גדול שנמצא 
בעם ישראל הוא מגן על הדור גם אם 
חס ושלום יש חרון אף הוא מגן על 

 ור.הד
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ולכן כולנו צריכים  להתגייס למערכה 
ההגנתית על עם ישראל, כל דקה 
שאתה מוסיף בלימוד התורה כל 
התגברות קטנה מגדילה את ההגנה 
על עם ישראל, אם עד היום היינו 
רגועים כיון שיש את ר' חיים אז זהו 

 שלא.

כל אחד יכול ליטול חלק בהמשך 
ההגנה על עם ישראל על ידי 

לתורה וליראת שמיים,  אכפתיות יותר
הוספה של משהו ברוחניות, לא 
ביקשו ממך לסיים ש''ס ולהתחיל 
לומר "פתח אליהו" לפני התפילה, 
ממש לא! אלא לא לעמוד באותה 

 משבצת שהיית לפני... 

אנשים שעוברים טיפולים כימותרפים 
ל''ע ול''ע מערכת ההגנה יורדת, 
המערכת החיסונית יורדת, וחלילה כל 

יכול להיות סכנה עבורם, ולכן חיידק 
הם שומרים על עצמם, המחלקות 
שלהם בסטנדרטים  של נקיון גבוהים 
במיוחד, וכל פעם צריך לשטוף ידיים 
עם "ספטול סקרב" ]החומר שמחטא[ 
והם צודקים, כיון שלכל אדם יש 
מערכת חיסונית שנלחמת בכל 
החיידקים שאנחנו נושמים, ואם רק 

מו המערכת כבר לא נלחמת כ
שצריך, זה גורם לאדם להיות חשוף 
לכל הוירוסים ולגוף להגיב אליהם 

 בהתאם.

לכן כל אבא כל אמא כל סבא וכל 
 סבתא אני קורא לכם מעל במה זו.

אל תשארו אדישים קחו אחריות על 
הילדים שלכם, על הנכדים שלכם, 

 .ותיתנו להם הגנה

וההגנה האמיתית זה להתקרב יותר 
, אם עד היום הייתי תמיד לקב''ה

מטר מהקב''ה, מהיום  5מרחק של 
מטר  4אני יצמצם את המרחק ויהיה 

 להיות קרוב יותר.

מוגן  אתה .קרוב יותרככל שאתה 
 יותר.

בורא עולם קורא לנו דרושים אנשים 
 למערך ההגנה על עם ישראל.

 כל אחד יכול.
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לא מציקים לך אלא שומרים 
 עליך

 [י'א מ'ג'" ]הם"ולא תטמאו ב

ראייתי שואלים: מה העניין שדווקא 
התורה אוסרת לנו את כל העופות 

והחיות הטמאים, ואילו כל אומות 
העולם אוכלים מה שרוצים, איפה 
שרוצים ומתי שרוצים, לכאורה אם 
אנחנו העם הנבחר היה מגיע לנו יותר 
חופשיות בנושא הכשרות ולאכול 
איפה שאנחנו רוצים ומה 

 שרוצים?????

והתשובה היא: על פי מעשה שהיה 
באחד הכפרים, היו שני חברים עם  
איזו מחלה נדירה, ורופא הכפר כמו 
שאומרים זה היה גדול עליו, ולא ידע 

 איך לטפל בכזה דבר.

הם השתתפו בהוצאות והביאו לכפר 
את הרופא של העיר שזו היתה 
הוצאה רצינית, אבל מה לא עושים 

ירים בשביל הבריאות, אומרים שצע
נותנים מהבריאות, עובדים קשה כדי 
להשיג כסף, וכשמבוגרים משלמים 

 הרבה כסף כדי להשיג בריאות.

הרופא הגיע והלך לחולה הראשון 
ובדק אותו, שאל אותו החולה אם יש 
מאכלים שאסורים לו, אמר לו הרופא 
אתה יכול לאכול מה שאתה רוצה, 
מה, גם מטוגן???? אמר לו הרופא: 

גם סטייקים, גם שומן גם מטוגן, 
 בקיצור מה שיעשה לך טוב תאכל.

עבר הרופא לחולה השני בדק אותו 
ונתן לו רשימה מפה ועד דימונה של 
דברים שאסור לו לאכול, החולה כעס 
ואמר לרופא: שמעתי שלחולה 
הראשון נתת לאכול חופשי, ורק לי 
אתה לא נותן ורק אוסר עלי, מה 

 העניין???

החולה  אמר לו הרופא בשקט:
הראשון אין לו סיכוי לחיות, לכן 
שיאכל מה שהוא רוצה סוג של 

אבל אתה יש  ��משאלה אחרונה 

לך סיכוי גדול להבריא ולעמוד על 
הרגליים ולכן אני אוסר לך לאכול את 

 כל הדברים המזיקים האלה.

זה ההסבר המדהים שדווקא לעם 
ישראל הקב"ה אסר לנו את כל 

מהעולם הדברים האלה, כיון שחוץ 
הזה יש לנו את העולם הבא ולעומת 
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זאת לגויים החיים שלהם מסתיימים 
פה, אין להם המשך לעולם הבא ולכן 
הם יכולים לאכול מה שהם רוצים כיון 
שגם ככה אין להם סיכוי אין להם 

 המשך.

כמה כואב על אותם אנשים שאומרים 

שאף אחד לא יחליט בשבילם, 
 ועושים מה שבא להם... 

!! אתה מזיק לעצמך! אתה הלו!!!!
חושב שאם אתה עושה מה שאתה 

 רוצה אתה מרוויח?

 אתה מזיק לעצמך!!!

חולה סוכר שהרופא אסר עליו לאכול 
דברים עם סוכר, נתאר לעצמנו שהוא 

אוכל דברים עם סוכר, וכשצועקים 
עליו שהוא מזיק לעצמו, הוא אומר: 
"אף אחד לא יגיד לי מה לעשות, אף 

 י מה לאכול".אחד לא יכפה על

לא  שוטה הכפר!!!! דואגים לך,
 ,מציקים לך אלא שומרים עליך

התורה דואגת לנו מי שהולך עם חוקי 
 התורה רק מרוויח.

 

 

 



 

 

 

 לרפואה והצלחה:גיליון זה מוקדש 

 

 
 לאה בת חסידה חסיבה תחי'

 

  
 אבי מורי

 ר' שלום בן עישה שליט"א 

 

  
 אימי מורתי

 דינה בת ריקה תחי' 

 

 
מו"ח הרה"ג רפאל אדרי 

 שליט"א
 הצדיק מרעננה

 

  
 הסבתא  

עישה בת סולטנה תחי'

 

  
 ר' רחמים בן ריקה הי"ו

 

 
 ר' רפאל ישראל בן מזל הי"ו

 

  
  שירה תחי' לינוי בת

 

  
 הילד

 בן לינוי הי"ומאיר הראל 

 

 
 מרגלית בת סוזן תחי'
 סוזנה בת רחל תחי'

 

  
 אילה בת רויטל תחי'
 הודיה בת רויטל תחי'

 

   
 ר' אברהם ורבקה בן חמו הי"ו

   

 גיליון זה מוקדש לע"נ הנפטרים

 

 הרבנית חמותי
 חסידה חסיבה בת סוליקה

 שליט"אלבית הרב אדרי ע"ה 

 

 הסבא 
 ז"ל שמחהמרדכי ב"ר ר' 

 לבית פרץ 

 

 הסבא 
פינחס אליהו בר שמחה ר' 

 ז"ל לבית כהן

 

 הסבתא
  ריקה בת עזיזה ע"ה

 לבית כהן

 

   
 אורן בן רחל רשל ז"לר' 

 

 הצדיק מרעננה 
ר' יצחק הכהן בן זלאטא 

 זיע"א אסתר
  לבית הוברמן

  
 

 לע"נ
 

 

  
 אייר בת מרגלית ע"ה

 לבית שריקי
 

  
 דוד בן רוזה ז"ל

 לבית זוהר
 



 
 

 
 

 מי שבירך אבותינו הקדושים אברהם יצחק ויעקב
 הוא יברך את

 "עמודי התווך"
 המחזיקים ותומכים בהוצאת הגיליון לשבוע זה

 

 

 

 
 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 

 ,ה' ישמרם ויחייהם, וישמור להם בני משפחותיהם הנעימים
 ,יצליחם במעשי ידיהם ובפרנסתם

 ולברכה, ימלא האל כל משאלות ליבם לטובה
 ,וזכות התורה תהיה מגן וצינה בעדם

 וכן יהי רצון ונאמר אמן.

 הורי היקרים

 הי"ו שלום ודינה פרץהרב 

 הי"ואפללו  מנחם ומזל    
 

 כהן הי"ו ר' פינחס ולינוי

 איתמר ואסתר אילוז הי"ו
 



 
 

 
 

 
 בשורה משמחת

 לאור בקשת רביםובסייעתא דשמיא 

 טלפון ישירעלה בידינו לפתוח קו 

 לשיעורי הרב שליט"א

 שמספרו:

0733-71-81-57 
 )ללא הקשת שום קוד(

 השיעורים נמסרים מידי יום ביומו בשעות הבוקר

 

 


